
2020 監控表作為 

重點在於落實監測工作 

1.2020 年起管理處垃圾由隨袋徵收轉為實體秤重，可確實量化實際垃

圾產出而非估計值，今年為基礎年，再律定未來五年之減量目標，ex.

逐年減少 3%。 

2.2020 年啟動向海致敬政策，將管理處轄區 102.5 公里之海岸線，確

實分工，並於未登錄地之海岸，由管理處主動清理，避免海岸孤兒出

現，並落實成果統計。 

3.2019~2021 年跨年度進行宜蘭區域生態調查，於調查名錄再確認是

否有瀕危動植物等保護標的，再律定是否須採取保護區等管制概念。 

4.2020~2021 年啟動潮間帶研究調查，希冀針對潮間帶之脆弱生態系

統，了解是否有瀕危動植物等保護標的，再律定是否須採取保護區等

管制概念。 

5.推動綠色旅遊地圖，透過標章認證引導業者加入綠色旅遊行列，首

先為落實紀錄各項能源及一次性用品消耗，將監測工作由公部門推動

到民間，再律定未來五年之減量目標，ex.逐年減少 3%。 

2021~2025 目標 

1. 垃圾減量，逐年減少 3%。 

2. 提升海岸清理能量，逐年增加 3%。 

3. 於宜蘭區域生態調查後才能了解後續保護作為。 

4. 於潮間帶生態調查後才能了解後續保護作為。 

5. 律定綠色業者標章業者逐年減少目標，ex.逐年減少 3%。 

 

2021 年成功故事建議以卯澳為例 

 

 

 

 

 



2020 NEYC Monitoring Summary 

Implement the monitoring system is the key to sustainability. 

1. From 2020, solid waste is measured by weight scale which could be 

more accurate than by garbage bag to calculate. This year is a starting 

year and the next five years goal is the amount of solid waste will be 

reduced 3% per year. 

2. Following “Tribute to the Sea-Coastal Cleaning and Maintenance Plan”, 

NEYC maintains and cleans 102.5 KM entire coast within jurisdiction. 

3. NEYC will reevaluate and adjust protocol to protect endangered 

spices based on the ecological survey of Yilan area implemented from 

2019 to 2021. 

4. The survey of intertidal zone in NEYC area will be started from 2020 

to 2021 which aims to discover the distribution of intertidal 

organisms. 

5. The promotion of green tourism is inviting Small and Medium 

Enterprises (SME) to join Green Travel Seal certification. The goal of 

five years waste decrease will be 3% per year. 

2021-2025 goals 

1. Solid waste decreases 3% per year. 

2. Coast clean-up increases 3% per year. 

3. The ecological survey of Yilan area is the base of follow-up 

management and protocol. 
4. The intertidal zone survey in NEYC area is the base of follow-up 

management and protocol. 

5. Formulating the goal of decrease waste of Green Travel Seal 

certificated tour operators, e.g. decrease 3% per year. 

2021 good practice story could be Maoao fishing village. 


